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P R O T O K Ó Ł  NR LVII/14 

z sesji Rady Miejskiej w Kożuchowie 

odbytej w dniu 26 lutego 2014 roku 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 

Rady Miejskiej Jana Medyńskiego 

 

W sesji uczestniczyło 14 radnych na stan 15. 

Lista obecności w załączeniu. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

1. Ogrodnik Andrzej  - Burmistrz Kożuchowa 

2. Żyrolis Adam   - Zastępca Burmistrza Kożuchowa 

3. Ponikwia Kazimierz   - Sekretarz Gminy 

4. Piotrowska Jolanta  - Skarbnik Gminy 

5. Szczepankiewicz Katarzyna - Radca Prawny UM 

6. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysi, goście. /Lista obecności  

w załączeniu./  
 

Do pkt.1. 

Otwarcia sesji o godz. 12.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Medyński 

witając radnych oraz gości. Stwierdził prawomocność obrad.  
 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał proponowany porządek 

obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Sytuacja na lokalnym rynku pracy w tym na terenach wiejskich. 

5 Przedsiębiorczość w Gminie – podjęte działania w sprawie zagospodarowania strefy 

przemysłowej. 

6. Informacja o ulgach i zwolnieniach podatkowych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

7.1 zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok; /Numer druku LVII/1/14/ 

7.2 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kożuchów na lata 2014-2024; /Numer druku LVII/2/14/ 
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7.3 zaciągnięcia przez Gminę długoterminowego kredytu; /Numer druku LVII/3/14/ 

7.4 zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające 

finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej. /Numer druku LVII/4/14/ 

7.5 bezprzetargowej dzierżawy nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Kożuchów; /Numer druku LVII/5/14/ 

8. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miejskiej nr LV i LVI. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie w punkcie 

7.6. porządku obrad, projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania  

z placów zabaw będących własnością Gminy Kożuchów. /Numer druku LVII/6/14/ 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie / za – 14/ 
 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Sytuacja na lokalnym rynku pracy w tym na terenach wiejskich. 

5 Przedsiębiorczość w Gminie – podjęte działania w sprawie zagospodarowania strefy 

przemysłowej. 

6. Informacja o ulgach i zwolnieniach podatkowych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

7.1 zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok; /Numer druku LVII/1/14/ 

7.2 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kożuchów na lata 2014-2024; /Numer druku LVII/2/14/ 

7.3 zaciągnięcia przez Gminę długoterminowego kredytu; /Numer druku LVII/3/14/ 

7.4 zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające 

finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej. /Numer druku LVII/4/14/ 

7.5 bezprzetargowej dzierżawy nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Kożuchów; /Numer druku LVII/5/14/ 
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7.6. uchwalenia regulaminu korzystania z placów zabaw będących własnością Gminy 

Kożuchów. /Numer druku LVII/6/14/ 

8. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miejskiej nr LV i LVI. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 
 

Do pkt.2. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił sprawozdanie z prac 

Burmistrza między sesjami./Sprawozdanie w załączeniu./ 

Jelinek Marcin – radny, poprosił o stanowisko Burmistrza w sprawie interpelacji 

dotyczącej cmentarzy. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, iż szczegółowa informacja 

zostanie przekazana wraz z Zarządem P.U.K. „Uskom”, ponieważ będzie opierała się na 

protokołach z zebrań. Planowana jest zmiana zarządzenia w zakresie stawek opłat 

obowiązujących na cmentarzach.  

Jelinek Marcin – radny, poprosił o potwierdzenie, iż regulaminy porządkowe zostały 

wprowadzone wbrew prawu lokalnemu. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż nie zgadza się z tym 

stwierdzeniem. Zgodził, się natomiast z tym, że P.U.K. „Uskom”, ujęło pewne zapisy, 

które nie powinny być ujęte z uwagi na to, że regulują je przepisy wyższego rzędu. 

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy P.U.K. „Uskom”, odda mieszkańcom niesłusznie 

pobrane pieniądze z tytułu opłat związanych z pochówkiem.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż odpowiedź na to pytanie nie 

leży w  zakresie jego kompetencji.  

Jelinek Marcin – radny, powiedział, iż Burmistrz stwierdził w odpowiedzi na 

interpelację, że opłaty były niesłusznie pobrane. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, nie zgodził się z wypowiedzią radnego  

M. Jelinka. Zapewnił, iż stwierdził, że w nowym Zarządzeniu będą zawarte 

uregulowania. Poprosił o cierpliwość. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, zaproponował omówienie tych spraw 

w miesiącu marcu, ponieważ na ten miesiąc zaplanowano omówienie działalności P.U.K. 

„Uskom”. 



4 

 

Perdian Halina – radna, wróciła do tematu umieszczenia krzyża na cmentarzu 

wojskowym. Poinformowała, że ks. A. Sapiecha  czeka na interwencję Gminy. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, iż w sprawie krzyży na 

cmentarzu wojskowym działania należy rozpocząć od nadzoru Wojewody, następnie 

sprawa zostanie załatwiona przez Gminę i władze kościelne. 
 

Do pkt.3. 

Godyń Zdzisław – PUP w Nowej Soli, przedstawił informację nt. sytuacji na lokalnym 

rynku pracy w tym na terenach wiejskich. /Informacja w załączeniu./ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, iż nie jest prowadzona 

statystyka pokazująca ile osób bezrobotnych, którzy odbyli różnego rodzaju szkolenia, 

otrzymuje zatrudnienie.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

stwierdził, iż informacja została przygotowana bardzo dobrze z tym, że dotyczyła całego 

Powiatu. Natomiast Rada powinna skupić się na sytuacji w Gminie w tym na terenach 

wiejskich. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, iż w przedstawianej 

informacji zawarte były dane dotyczące Gminy Kożuchów. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że współpraca z PUP w Nowej 

Soli układa się bardzo dobrze. P.U.K. „Uskom”, otrzymało wsparcie na utworzenie 

stanowisk pracy. Zauważył, że szkolenia są bardzo istotne dla osób poszukujących pracy. 

Niektóre osoby przechodzą wiele szkoleń, aby być bardziej uniwersalnym na rynku. 

Najważniejsze, aby oferta szkoleń była odpowiedzią na zapotrzebowanie rynku. 

Ponikwia Kazimierz – Przewodniczący Powiatowej Rady Zatrudnienia, stwierdził, iż 

bezrobocie długotrwałe jest praktycznie problemem nierozwiązywalnym. Uważa, że 

osobie bezrobotnej przez okres 20 - 25 lat należy zapewnić bezpieczne życie, ponieważ 

szkolenie takiej osoby jest bardzo kosztowne a nie przynosi żadnych efektów. Gmina 

Kożuchów od 2008 r. generuje wzrost bezrobocia. Wymagania pracodawców są ogromne 

w stosunku do proponowanych płac. Stwierdził, iż szkoda jest, że w odpowiednim czasie 

nie udało się „zagospodarować” Pana Zbigniewa Paruszewskiego, który mógł zmienić 

Kożuchów. Jego dążenia w celu przekształcenia dawnych zakładów POLMO w różne 

spółki nie osiągnęły celu. Każda firma którą kierował ten człowiek osiąga niesamowity 

rozwój. Rozwój nie tylko produktu, ale przede wszystkim zatrudnienia. Znając 
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możliwości Pana Z. Paruszewskiego uważa, że Kożuchów stracił swoją szansę. Szansą 

dla młodych ludzi jest kształcenie się na poziomie wyższym na dobrych polskich 

uczelniach, oraz solidna nauka języków obcych. Po dobrej uczelni można jeszcze znaleźć 

pracę w dużych ośrodkach aglomeracyjnych. Szansą dla pozostałych jest wyjazd za 

granice kraju. Konsekwencją bezrobocia jest ubóstwo. Opieka społeczna nie jest w stanie 

zaspokoić tak dużych potrzeb. Stwierdził, iż na szkolenia przeznaczane są bardzo duże 

środki finansowe. Gmina Kożuchów prowadziła projekt w zakresie szkoleń na kwotę ok. 

5 000 000 zł. Zapytał, ile osób biorących udział w tym projekcie do chwili obecnej 

prowadzi działalność gospodarczą. Na prowadzeniu szkoleń dla osób bezrobotnych 

zarabia ten który tworzy program, ten który prowadzi program oraz ten, który zatrudnia. 

Dodał, że nowa ustawa wprowadzi m.in. zmianę w zakresie wynagradzania Urzędów 

Pracy, które uzależnione będzie od efektywności. Zatrudnianie ma przejść do prywatnych 

agencji, które będą się zajmowały osobami bezrobotnymi. Powiatowe Rady Zatrudnienia 

mają być zorganizowane w ten sposób, aby większy udział mieli przedsiębiorcy  

i organizacje społeczne a mniejszy samorządy. Przewodniczącym Rady ma być z urzędu 

starosta.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, poprosił  

o informację dotyczącą zakresu działania Powiatowej Rady Zatrudnienia.   

Ponikwia Kazimierz – Przewodniczący Powiatowej Rady Zatrudnienia, wyjaśnił, że 

Rada jest tzw. ciałem opiniodawczym. Opiniuje określone akty prawne, które 

wykonywane są przez Dyrektora PUP w Nowej Soli działającego w imieniu Starosty.  

W chwili obecnej Rada liczy 18 członków. W jej skład wchodzą m.in. przedstawiciele 

samorządu. Jest to organ społeczny tzn. że członkowie nie pobierają wynagrodzenia oraz 

nie mają zwrotu kosztów podróży. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapytał, czy Powiatowa Rada Zatrudnienia 

w dalszym ciągu opiniuje kierunki kształcenia w szkołach ponadgimnazjalnych.   

Ponikwia Kazimierz – Przewodniczący Powiatowej Rady Zatrudnienia, twierdząco 

odpowiedział na zadane pytanie. Dodał, że opinie Rady nie są wiążące dla Zarządu 

Powiatu. 

Jelinek Marcin – radny, powiedział, że po wysłuchaniu wszystkich wypowiedzi można 

stwierdzić, że Kożuchów zaczyna umierać. Wszyscy wiemy, że młodzież wyjeżdża, że 

miejsc pracy jest coraz mniej, ale Kożuchów w tym zakresie nie jest ewenementem. 
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Zauważył, że można podejmować działania, które będą poprawiać sytuację, ale część 

spraw powinno być uregulowanych na szczeblu wyższym.  Zapytał, co zrobił Burmistrz, 

aby polepszyć rynek pracy w Gminie. Jakie działania ułatwiające młodzieży znalezienie 

pracy na miejscu prowadzi Urząd. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż nie zgadza się z pierwszą 

częścią wypowiedzi. Tezie tej przeczy fakt, iż w ostatnim miesiącu zameldowano  

w Gminie 43 osoby natomiast wymeldowano 9. Urząd rokrocznie w ramach robót 

publicznych zatrudnia ok. 30 pracowników. Gmina nie ma bezpośredniego przełożenia 

na pracodawców. Firmy, które zwiększają zatrudnienie pracowników są zwalniane  

z podatku od nieruchomości. 
 

Do pkt.4. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił, informację nt. 

przedsiębiorczości w Gminie – podjętych działaniach w sprawie zagospodarowania strefy 

przemysłowej./Informacja w załączeniu./ 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

czy prowadzone są statystyki zarejestrowanych podmiotów gospodarczych nie 

prowadzących działalności. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, stwierdził, że nie jest logiczne, aby 

firma, która nie prowadzi działalności nie dokonała stosownych wpisów.  

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż przykre jest, że cała działalność władzy 

wykonawczej w zakresie podjętych działań w celu zagospodarowania strefy 

przemysłowej ujęta została na trzech stronach papieru. Poprosił o uzupełnienie informacji 

jeżeli podejmowane były jeszcze inne działania w tym zakresie.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, stwierdził, że wypowiedź radnego  

M. Jelinka ma na celu zdyskredytowanie organu wykonawczego, dlatego nie podejmuje 

polemiki. Stwierdził, że jeżeli ująłby w informacji zapis, że nie ma miesiąca w którym 

nie są prowadzone rozmowy z przedsiębiorcami na temat możliwości zagospodarowania 

strefy przemysłowej oraz Zasetu, to radny Jelinek za jakiś czas przypominałby, że były 

prowadzone rozmowy a nic z nich nie wyniknęło. Przypomniał, iż wielokrotnie mówił, 

że strefa będzie miała szansę na zagospodarowanie wówczas, gdy zagospodarowane 

zostaną w całości strefy przemysłowe Zielonej Góry i Nowej Soli. Stwierdził, że to 
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koniunktura rynku, a nie Gmina decyduje o tym, czy przedsiębiorca decyduje się na 

budowę.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że w chwili obecnej mamy 

rynek konsumenta, dlatego działania Gminy koncentrują się na zagospodarowaniu 

Zasetu. Działania te przyniosą najszybszy efekt. Przypomniał, że wykonany został 

podział na odrębne nieruchomości, Gmina przejęła wszystkie drogi celem realizacji 

dostawy towaru. Gmina będzie utrzymywać drogi, aby firmy mogły spokojnie 

funkcjonować i zatrudniać mieszkańców Gminy. Na dzień dzisiejszy trwa dekoniunktura 

inwestycyjna. Na terenie Gminy Firma Wasiak prowadzi kolejne inwestycje. Firmy 

Meyer Jerzyny, Ante Holz  okresowo zwiększają zatrudnienie. Ma nadzieje, że Firmy 

Zastet i Fakos będą się rozwijały. Wsparcie Gminy może być wsparciem 

organizacyjnym, oraz pomocą de minimis w zakresie udzielenia ulgi, jeżeli firma spełni 

obowiązujące warunki. 

Ponikwia Kazimierz – Sekretarz Gminy, zaproponował, odłożenie rozmów na temat 

strefy na kilka lat. Stwierdził, że jeżeli jest szansa na jakiś przemył na tak małej strefie, to 

jest to tzw. przemysł brudny. Jedyną ożywczą sprawą na strefie mogłaby być lokalizacja 

P.U.K. „Uskom”.   

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zauważył, że przedsiębiorcy 

nowosolscy wyliczyli, iż na utworzenie około 1000 miejsc nowych miejsc pracy w strefie 

przemysłowej miasto musiało wyłożyć, m.in. na uzbrojenie strefy, wiele milionów.  

W tym samym czasie w mieście Nowa Sól mniejsze podmioty gospodarcze utworzyły 

400 miejsc pracy na których utworzenie miasto nie poniosło żadnych kosztów. Z uwagi 

na zapotrzebowanie na małe podmioty działania władz Gminy Kożuchów skupiają się na 

targowisku i w centrum miasta. Dlatego wprowadzony został do centrum miasta gaz, 

wykonana została kanalizacja, wzmocniona została infrastruktura wodociągowa.  
 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, z uwagi na omyłkowe pominięcie 

punktu 3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia, złożył wniosek o omówienie tego punktu 

jako punkt 6 porządku obrad. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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Do pkt.5. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła informację o ulgach i zwolnieniach 

podatkowych. /Informacja w załączeniu./ 
 

Do pkt.6. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił o składanie wniosków  

i interpelacji w formie ustnej lub pisemnej. 

Jelinek Marcin – radny, potwierdził, fakt złożenia interpelacji w sprawie cmentarzy, 

zapytał, czy zawarta została nowa umowa z P.U.K. „Uskom”, zapytał kto poniesie koszt 

wymiany tablic. Wniósł o poinformowanie Rady Miejskiej o rozpatrzeniu wniosku 

Stowarzyszenia Rozwój z Gorzowa Wielkopolskiego dotyczącego rozłożenia na raty 

należności wobec Gminy. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, odpowiedział, iż pozytywnie rozpatrzy 

wniosek, który złoży Stowarzyszenie Rozwój z Gorzowa Wielkopolskiego. 

Jelinek Marcin – radny, poprosił o kserokopię wniosku złożonego przez Stowarzyszenie 

Rozwój z Gorzowa Wielkopolskiego w sprawie rozłożenia należności na 10 rat w trybie 

udzielenia informacji publicznej.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, zapytał, czy wniosek zostanie złożony 

na piśmie. 

Jelinek Marcin – radny, twierdząco odpowiedział na zadane pytanie. Poprosił  

o udzielenie odpowiedzi na piśmie, a jako załącznik należy dołączyć wniosek złożony 

przez Stowarzyszenie.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił o uzupełnienie wniosku o 

zapis dotyczący dołączenia dokumentu w postaci wniosku. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

poprosiła o uprzątnięcie terenu przystanku PKS, remont schodów i naprawę chodników 

oraz remont zadaszenia. Przypomniała, iż wielokrotnie zgłaszała potrzebę wykonania 

tablicy z nazwą miejscowości.  

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, złożył 

wniosek o zwrócenie się do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie uprzątnięcia 

zatoczki – parkingu przy byłej drodze E14. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że w tej sprawie zwróci się do 

właściciela terenu. 
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Jelinek Marcin – radny, w imieniu mieszkańca zapytał na jakiej podstawie został 

zatrudniony asystent Burmistrza, który ma zająć się tworzeniem Muzeum Ziemi 

Kożuchowskiej. Zauważył, że takiego stanowiska nie ma w strukturze Urzędu. Na jakiej 

podstawie zostało ustalone wynagrodzenie asystenta.  
 

Do pkt. 7.1. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2014 rok. /Numer druku LVII/1/14/ 

Jelinek Marcin – radny, poinformował, że po zapoznaniu się z planem finansowym 

KOKiS „Zamek” stwierdza, iż po przesunięciu 80 000 zł. Dyrektor nie ma pola 

manewru. Większość kosztów została bardzo mocno zmniejszona. Jedyną możliwością 

jest zmniejszenie środków zaplanowanych na organizację Dni Kożuchowa lub 

zwolnienie pracownika. Uważa, że Rada przyjmując projekt uchwały może przyczynić 

się do redukcji etatów w KOKiS „Zamek”.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż każdy ma prawo do własnej 

interpretacji. Przypomniał, iż dotacja KOKiS „Zamek” w 2013 roku wynosiła 800 000 zł. 

natomiast w roku bieżącym 880 000 zł.. Dotacja zostaje zmniejszona, ponieważ 

zmniejszona zostanie również ilość zadań, które będzie otrzymywał Dyrektor.  

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy jest możliwa redukcja etatów skoro zredukowana 

zostanie ilość zadań realizowanych przez KOKiS „Zamek”. zapytał, czy jest możliwe 

przeniesienie pracownika z Zamku do Muzeum. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, że wszystko jest możliwe przy 

porozumieniu się Dyrektorów instytucji. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 10, przeciw – 3, wstrzymało się 

od głosu – 2,  nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt. 7.2. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów na lata 2014-

2024. /Numer druku LVII/2/14/ 
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Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kożuchów na lata 2014-2024. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 10, przeciw – 3, wstrzymało się 

od głosu – 2, nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt. 7.3. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia przez Gminę długoterminowego kredytu. /Numer druku LVII/3/14/  

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że analizując projekty uchwał można zauważyć, że 

część inwestycji zostało ujęte w uchwale o zaciągnięciu kredytu i w uchwale  

o zaciągnięciu pożyczki, wynika z tego, że na chwilę obecną nie inwestujemy ani 

złotówki mieszkańców. Całość finansowana jest z pożyczki i z kredytu. Rozumie, że 

kredyt jest dotacją, która zostanie zwrócona. Należy uświadomić sobie, że inwestycje 

wykonywane są nie za nasze pieniądze, ale za pieniądze, które mieszkańcy Gminy będą 

musieli spłacać w późniejszym terminie. Zapytał, gdzie są pieniądze mieszkańców skoro 

bierzemy kredyt na tak małe zadania ja np. remont łazienki. Gdzie są pieniądze  

z podniesionych podatków skoro część zadań wykonywanych w ramach funduszu 

sołeckiego również wykonywana jest na kredyt. Podsumował, że Kożuchów rozwija się 

na kredyt. Przypomniał, że w pod koniec poprzedniej kadencji radni również przyjęli 

dość znaczny kredyt. W latach 2010 – 2013 radni pytali „gdzie są inwestycje”. Możemy 

doprowadzić do sytuacji w której postawimy nową Radę przed takim samym dylematem. 

Poprosił radnych aby zwrócili uwagę na to, że podjęta decyzja rzutuje na kolejną 

kadencję. Kolejna Rada, aby spłacać kredyty i pożyczki, będzie musiała znacznie 

podnosić podatki. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż radni są na tyle doświadczeni, 

że nie trzeba im tłumaczyć, iż są to konsekwencje na lata. Odniósł się do kwestii 

podwójnych inwestycji. Wyjaśnił, że środki z pożyczki przeznaczone są na 

refinansowanie inwestycji z PROW-u która będzie w 100% zwrócona. Udział własny 

Gminy finansowany jest z kredytu.  
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Jelinek Marcin – radny, zapytał, które inwestycje finansowane są z pieniędzy 

mieszkańców.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że dochody Gminy z tytułu 

podatków wynoszą 15 800 000 zł. Stwierdził, iż w budżecie zapisane są również 

inwestycje, które nie są finansowane z kredytu. Ze środków własnych finansowane są 

również inne zadania.  

Drozdek Sławomir – radny, powiedział, iż dziękuje poprzedniej Radzie za to, że podjęła 

kredyt w wysokości 10 000 000 zł. ponieważ dzięki tym środkom został wykonany m.in. 

remont Szkoły Podstawowej nr 1, remont świetlic wiejskich, remont Rynku. Stwierdził, 

iż nie uważa, że zaciągnięcie kredytu na rewitalizację było błędem. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, zauważył, że niewiele gmin  

w Polsce, działa bez kredytów. Stwierdził, iż nie jest możliwe wykonywanie inwestycji 

bez podnoszenia podatków. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, zapytał, jaki jest procent 

dofinansowania do budowy kompleksu sportowego. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że dofinansowanie z PROW-u 

wynosi 75% netto, ale nie więcej niż 500 000 zł.  

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, zapytał, ile zostało złożonych 

wniosków na wykonanie przydomowych oczyszczalni ścieków i gdzie one mają powstać.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że złożone wnioski obejmują 

Broniszów, Stypułów, Cisów oraz funkcjonujące obiekty będące własnością Gminy 

leżące na terenach wiejskich /świetlice wiejskie i Szkoła Podstawowa w Mirocinie 

Dolnym/. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, zapytał, czy uzyskano już 

pozwolenia niezbędne na rozpoczęcie inwestycji na targowisku.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poinformował, że projekt na targowisko 

został wykonany. Pozwolenie na budowę zostało złożone w departamencie obszarów 

wiejskich. Czekamy na końcową ocenę dokumentów. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, oświadczył, że w związku z tym, 

że głosował przeciw budżetowi na 2014 rok, z uwagi na to, iż nie zgadzał się z częścią 

inwestycji w nim zawartych m.in. z pominięciem inwestycji na osiedlu XXX Lecia PRL, 

będzie głosował również przeciw projektowi w sprawie zaciągnięcia długoterminowego 
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kredytu. Zapytał jaki będzie procent zadłużenia Gminy w przypadku zaciągnięcia 

kredytu.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że wskaźniki procentowe na 

chwilę obecną nie są wyliczane, dlatego nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie. Zgodnie 

z nową ustawą o finansach publicznych, każda gmina ma indywidualny wskaźnik 

zadłużenia. Na chwilę obecną wskaźnik zadłużenia dla Gminy Kożuchów jest pozytywny 

w związku z tym nie zachodzi żadne niebezpieczeństwo do zaciągania i możliwości 

spłaty kredytu. Dodał, że nie było możliwości wykonania drogi na osiedlu XXX Lecia 

PRL z uwagi na to, że na części terenu nie było kanalizacji. Całe osiedle nie posiada 

odprowadzenia wód deszczowych. W tym roku robiona jest dokumentacja na wykonanie 

odprowadzenia wód deszczowych wraz z przebudową wszystkich ulic i dróg.  

W kolejnym roku na osiedlu będą planowane poważniejsze inwestycje. Nadmienił, że na 

zebraniach wiejskich, w których radny P. Jagasek nie uczestniczył, uzgadniano z 

mieszkańcami Podbrzezia Dolnego, jakie inwestycje będą planowane. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, zaproponował polemikę w tej 

sprawie w innym terminie. Stwierdził, że kilkanaście razy spotykał się z mieszkańcami. 

Za każdym razem musiał „świecić oczami”, ponieważ mieszkańcom obiecano inwestycje 

na osiedlu. Wyjaśnił, że nie uczestniczył w spotkaniu, ponieważ nie dostał informacji  

o jego zwołaniu. Zapytał, jakie było zadłużenie Gminy na koniec 2013 r. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, odpowiedział, że zadłużenie wynosiło  

19 000 000 zł. 

Jelinek Marcin – radny, zapytał jakie było zadłużenie Gminy, kiedy Burmistrz  

A. Ogrodnik został wybrany pierwszy raz na funkcję. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, odpowiedział, że zadłużenie wynosiło 

44%. 

Jelinek Marcin – radny, uzupełnił, że zadłużenie wynosiło 7 000 000 zł. natomiast po  

8 latach wyniesie 27 000 000 zł. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie zaciągnięcia przez Gminę długoterminowego kredytu. 
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Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 9, przeciw – 6,  wstrzymało się 

od głosu – 0,  nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt. 7.4. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające 

finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej.  /Numer druku LVII/4/14/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające 

finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 10, przeciw – 4, wstrzymało się 

od głosu – 0,  nie głosowało – 0/ 

Podczas głosowania obecnych 14 radnych. 
 

Do pkt. 7.5. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały  

w sprawie bezprzetargowej dzierżawy nieruchomości niezabudowanej stanowiącej 

własność Gminy Kożuchów. /Numer druku LVII/5/14/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie bezprzetargowej dzierżawy nieruchomości niezabudowanej stanowiącej 

własność Gminy Kożuchów. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 
 

Do pkt. 7.6. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z placów zabaw będących własnością 

Gminy Kożuchów. /Numer druku LVII/6/14/ Przedstawił autopoprawkę do projektu 

uchwały. /Autopoprawka w załączeniu./ 
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Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, złożył 

wniosek o niewprowadzanie do regulaminu ograniczenia wiekowego. Uzasadnił, że  

w otrzymanych atestach nie ma informacji na temat ograniczeń dotyczących wieku  

i wagi.  

Drozdek Sławomir – radny, zauważył, że w Kożuchowie nie ma placu zabaw z którego 

mogłyby korzystać zarówno małe dzieci jak i młodzież. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

powtórzył, że z atestów, które otrzymał wynika, że sprzęt montowany na placach jest 

bardzo wytrzymały. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, powiedział, że istniejące place zabaw 

nie wyodrębniają stref z których mogą korzystać małe dzieci i młodzież. 

Niewprowadzanie ograniczeń wiekowych może spowodować zdominowanie placów 

przez młodzież. Dodał, że planowane jest wykonanie placu zabaw z wyodrębnieniem 

strefy dla starszych dzieci.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, poprosił  

o wyjaśnienie dlaczego, zgodnie z zaproponowaną autopoprawką, wykreślany jest punkt 

dotyczący zakazu niszczenia zieleni. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że zgodnie z opinią radcy 

prawnego oraz innych instytucji zakaz ten określają przepisy wyższego rzędu i nie można 

ich powtarzać w przepisach niższego rzędu. Zaproponował zamieszczenie na tablicach  

z regulaminem wyciągu z przepisów wyższego rzędu mówiących o pozostałych 

zakazach.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zgodził się  

z propozycją Burmistrza Kożuchowa.  

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

poprosiła, aby z ramienia Gminy została wyznaczona osoba, która będzie minimum raz w 

miesiącu sprawdzała stan techniczny urządzeń na placach zabaw. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że taka osoba została 

wyznaczona. 
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Wniosek radnego J. Niezgodzkiego został odrzucony większością głosów. /za – 3, 

przeciw – 10, wstrzymało się od głosu – 1,  nie głosowało – 0/ 

Podczas głosowania obecnych 14 radnych. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z placów zabaw będących własnością 

Gminy Kożuchów. /Numer druku LVII/6a/14/ 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się 

od głosu – 1, nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt.8 

Protokół z sesji Rady Miejskiej nr LV został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 

Protokół z sesji Rady Miejskiej nr LVI został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 
 

Do pkt.9 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał pismo Społecznego Komitetu 

Upamiętnienia  Zmarłych Samorządowców. /Pismo w załączeniu./ 

Jelinek Marcin – radny, zaproponował, aby obecni członkowie Komitetu przedstawili 

argumenty przemawiające za pozytywnym zaopiniowaniem przez Radę złożonego apelu. 

Mackiewicz Mirosław – Przewodniczący Społecznego Komitetu Upamiętnienia 

Zmarłych Samorządowców uzasadnił, iż Panowie Józef Fit oraz Henryk Czura nie są 

osobami anonimowymi, w apelu chodzi o symboliczne uhonorowanie wszystkich 

samorządowców. 

Jelinek Marcin – radny, zapytał, dlaczego tylko nazwiska tych dwóch osób mają znaleźć 

się na tablicy pamiątkowej.   

Mackiewicz Mirosław – Przewodniczący Społecznego Komitetu Upamiętnienia  

Zmarłych Samorządowców odpowiedział, że współpracował z tymi osobami, dlatego 

zawiązał taki Komitet, zaprosił do współpracy rodzinę tych osób. Nadmienił, iż każdy 

mieszkaniec Gminy może zawiązać swój komitet społeczny w celu uhonorowania innej 

osoby.  

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy Komitet jest otwarty na propozycję umieszczenia 

na tablicy nazwisk innych osób. 

Mackiewicz Mirosław – Przewodniczący Społecznego Komitetu Upamiętnienia  

Zmarłych Samorządowców zapewnił, że Komitet jest otwarty na propozycje. Zaprosił do 

zapoznania się z regulaminem. Poinformował, że podjęta została inicjatywa zebrania 100 
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podpisów mieszkańców popierających apel. Dokumenty zostaną złożone zgodnie  

z obowiązująca procedurą i z zachowaniem terminów.   

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że do listy podpisów należy 

dołączyć uzasadnienie. Dokumenty w sposób formalny zostaną przyporządkowane do 

projektu uchwały. Uchwała zostanie poddana pod głosowanie. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał pismo z PKS w Nowej Soli 

w sprawie dojazdów dzieci do Szkoły Podstawowej. /Pismo w załączeniu./ 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, stwierdził, że, Rada powinna wiedzieć o problemie, ale 

rozwiązaniem sytuacji powinny zająć się odpowiednie służby. 

Jelinek Marcin – radny, poprosił o nieosądzanie żadnej ze stron. Odpowiednie służby 

zajęły się problemem. Na chwilę obecną należy wyciszyć całą sytuację. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, że do Rady Miejskiej 

wpłynął anonim, którego nie będzie odczytywał. Dodał, że radni mogą zapoznać się  

z jego treścią w biurze Rady. 

Perdian Halina – radna, zapytała, jak został rozwiązany problem samochodów 

ciężarowych parkujących na ul. Dworcowej. Mieszkańcy skarżą się, że samochody 

utrudniają dojazd do posesji. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, że wielokrotnie sprawdzał 

sytuację. Nie potwierdza się fakt, że jednocześnie na tej drodze znajduje się kilkadziesiąt 

samochodów. Potwierdził, że do znajdującej się tam firmy przyjeżdża wiele samochodów 

ciężarowych. Zauważył, że nie ma innego dojazdu do tej firmy. 

Perdian Halina – radna, poprosiła o uprzątnięcie terenu byłego GS. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że teren będzie uprzątnięty, ale 

nie wcześniej niż w kwietniu, ponieważ wówczas będą pracownicy robót publicznych. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

przypomniał, że 27 listopada 2013 r. wnioskował o kserokopię wyceny działek, które 

miały podlegać zamianie. Otrzymał odpowiedź w której informowano, że wycena została 

poddana analizie. Do dnia dzisiejszego nie otrzymał kserokopii o które wnioskował.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że trwa wyjaśnianie 

podstaw wyceny zawartych w operatach szacunkowych. Od końca ubiegłego roku Urząd 

korzysta z usług nowego rzeczoznawcy, natomiast wyjaśnienia składa poprzedni 

rzeczoznawca, który nie jest już związany z umową, dlatego nie ma obligatoryjnych 
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terminów złożenia wyjaśnień w tej sprawie. W dniu 7 marca br. odbędzie się spotkanie  

z rzeczoznawcą w tej sprawie. O dalszym postępowaniu radni zostaną poinformowani.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, poprosił 

o udostępnienie dokumentów dotyczących sprawy, które już wpłynęły do Urzędu  

w trybie udostępnienia informacji publicznej. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, że nie ma przeszkód do 

udostępnienia informacji w celu zapoznania pomijając informacje prawnie chronione. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, stwierdził, że 

bardzo podoba mu się pomysł Sekretarza Gminy Pana  Kazimierza Ponikwi dotyczący 

zmiany lokalizacji bazy P.U.K. „Uskom”. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, że Prezes P.U.K. „Uskom”, od 

1,5 roku mówi o zmianie siedziby ponieważ Spółka ma bardzo duży problem bazowy. 
 

Do pkt.10. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady dziękując 

wszystkim za udział w sesji. Sesję zakończono o godzinie 16.00 

 

Protokołowała                         Przewodniczący  Rady Miejskiej 

  

 Kinga Kukuć                            Jan Medyński 

 

 


